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               C r n a   G o r a 
     SKUPŠTINA CRNE GORE  
 -Odbor za ekonomiju, finansije i budžet- 

Broj: 15-3/14-1/ 
EPA 517 XXV 

Podgorica, 8. oktobar 2014. godine 
SKUPŠTINI  CRNE  GORE 

                                                                                                                P O D G O R I C A 
 
      Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, 

finansije i budžet, sa 72. sjednice održane 3. oktobra 2014. godine, podnosi  
 

I Z V J E Š T A J 
O RAZMATRANJU PREDLOGA ZAKONA O EFIKASNOM KORIŠĆENJU ENERGIJE 

 
           Odbor se upoznao sa razlozima za predlaganje Zakona o efikasnom korišćenju energije, 
saopštenim u uvodnom obrazloženju direktorice Direktorata za energetsku efikasnost u 
Ministarstvu ekonomije. Predlaganje navedenog zakona, uslovljeno je donošenjem  novih 
strožijih zahtjeva Evropske unije, koji stavljaju van snage prethodni pravni i politički okvir, a 

koje Crna Gora članstvom u Energetskoj zajednici ima obavezu da transponuje u svoje 
zakonodavstvo, kao i potrebom stvaranja pretpostavki za efikasniju primjenu Zakona. 
            Odbor je konstatatovao da je u raspravi na konsultativnom saslušanju održanom 24. 
marta 2014. godine, na temu:„Efikasno korišćenje energije, stanje u Crnoj Gori sa osvrtom na 

Nacrt zakona o efikasnom korišćenju energije“ , ocijenjeno, između ostalog, da je u narednoj fazi 
izrade akta, potrebno predvidjeti osnivanje Agencije za energiju i Fonda za energetsku 
efikasnost kao posebnog pravnog lica. U odnosu na Predlog zakona konstatovano je da nije 
predviđeno formiranje navedenih institucija.  

Odbor se upoznao sa stavom predstavnika NVO „Građanska Alijansa“ , koji je ukazao 

na potrebu uspostavljanja adekvatnog sistema praćenja primjene navedenog zakona i založio se 
za formiranje navedene Agencije. 

Na sjednici je konstatovano da su za punu primjenu Zakona neophodna finansijska 
sredstva i ocijenjeno da praksa da regulator reguliše energetsku efikasnost i energetiku, treba da 

se preispita. 
Poslanike je interesovalo šta se podrazumijeva pod terminom energetski intezitet, zašto  

se ovaj zakon ne primjenjuje na energetsku efikasnost postrojenja za proizvodnju, prenos i 
distribuciju energije (član 1 stav 2 Predloga zakona), kao i aproksimativna procjena mjera  na 

krajnjeg potrošača.  
Na sjednici je bilo mišljenja da je potrebno drukčije definisati naziv zakona i ukazano da 

su godišnji gubici u proizvodnji, prenosu i distribuciji energije ogromni i da je energetska 
efikasnost najpotrebnija upravo u ovoj oblasti.  
             Odbor je konstatovao da u obrazloženju Predloga zakona nedostaje procjena finansijskih 

sredstva za njegovo sprovođenje i zatražio od predlagača, da prije rasprave u plenumu, dostavi 
istu. 
 Na Predlog zakona o energetskoj efiksnosti najavljeno je amandmansko djelovanje.  

Odbor je, nakon izjašnjavanja sa pet glasova „za“ i dva glasa „protiv“, odlučio da 

predloži Skupštini da usvoji Predlog zakona o efikasnom korišćenju energije. 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Rešid Adrović. 
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